
Co se skrývá za navýšením ceny za odpad 

Proč zastupitelé, a tentokrát všichni přítomní kromě Bc. Pípala, který se 

hlasování zdržel, podpořili zdražení poplatku za odpad, a to o 20%? Je to 

jednoduché – zdražil dodavatel služby a tomu zase zdražil stát. A k tomu 

se v loňském covidovém roce neuvěřitelně zvedlo množství odpadu. Na 

konci roku 2020 byl schválen nový zákon o odpadech, který si klade za cíl 

skoncovat se skládkováním a odpad třídit a energeticky využívat (spalovat 

ve spalovnách) a to cestou zdražování poplatku za skládku. V loňském 

roce stála 1 tuna odpadu na poplatku za skládku 500,- Kč, letos bude ta 

samá tuna stát 800,- Kč a v roce 2030 1.850,- Kč. Ten rok má skládkování 

skončit a odpad se bude recyklovat a nerecyklovatelný spalovat (pro 

zajímavost tento termín byl již jednou stanoven na rok 2024, ale protože 

se dosud nepostavila jediná spalovna, tak se o šest let posunul). Jak to 

asi za devět let bude vypadat? Představuju si územní a stavební řízení na 

spalovny, EIA (vyhodnocení vlivů na životní prostředí), vypořádání se 

s dotčenými orgány a organizacemi, … . No nevidím to. Ale zpátky ke 

zdražení. Od dubna jsme z důvodu neuvěřitelného nárůstu odpadů, 

především plastu a papíru, byly nuceni začít vyvážet tyto komodity místo 

jednou, hned dvakrát týdně. A k tomu obrovské množství bio odpadu. Za 

víkend se v ulici Březovské vystřídalo i šest kontejnerů. I to se promítlo ve 

zdražení, a i tak předpokládáme, že vybrané peníze nepostačí a obecní 

rozpočet bude odpadové hospodářství dotovat cca sedmi sty tisíci 

korunami. 

Odpady jsou a budou téma, které bude čím dál diskutovanější z důvodu 

zdražování. Dá se z toho nějak utéct? Snad jen jako spotřebitelé budeme 

chtít obaly vratné a zboží nám bude stačit zabalit jednou. To ale bude 

vyžadovat pomoc od zákonodárců v zákoně o obalech. 
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